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Informace a zprávy
z radnice
Pravidelný přehled významnějších
záležitostí města, kterými se zabývala
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 2. října měli radní na programu celkem
46 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila darovací smlouvu s Ústeckým krajem na přijetí daru vyba-•
vení a materiálu pro JSDH Krupka-Bohosudov (JPO II).
RM schválila zapojení města Krupka do projektu „Digitalizace pečova-•
telských služeb v Ústeckém kraji“.
RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 26. 9. 2023•
na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce pod názvem
„Oprava kaple sv. Wolfganga v Horní Krupce“ a zároveň schválila vý-
sledky výběrového řízení a výběr účastníka s ekonomicky nejvýhod-
nější nabídkou HAKIM s. r. o., Fišerova 461, 418 01 Bílina, za cenu
4 449 676,79 Kč bez DPH.
RM schválila vystavení objednávky ve výši 1 113 375,30 Kč bez DPH na•
nákup sazenic pro potřeby zalesnění městských lesů dodavateli LESO-
ŠKOLKY s.r.o. se sídlem 1. máje 104, 533 13 Řečany nad Labem, dle před-
ložené nabídky.

Na schůzi 5. října měli radní na programu celkem
4 body, z nich vyjímáme:

RM schválila uzavření nájemní smlouvy s Euroregion Labe, Velká Hra-•
dební 484/2, 400 01 Ústí nad Labem, na pronájem nebytového pro-
storu v objektu Mariánské náměstí č. p. 22, Krupka – výstavní síň
v I. nadzemním podlaží za účelem prezentace výstavy Madona na van-
dru v termínu od 5. 10. 2023 do 20. 11. 2023.
RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 2. 10. 2023 na•
veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce pod názvem „Sta-
vební úpravy opěrné zdi u ZŠ Teplická, Krupka – 1. etapa“ a zároveň
schválila výsledky výběrového řízení na zmíněnou veřejnou zakázku
a výběr účastníka s ekonomicky nejvýhodnější nabídkou firmy Alpin
Mont Servis, s. r. o., Ruská 94/68, 417 01 Dubí 1, IČO: 25491270 za cenu
959 074 Kč bez DPH.

Na schůzi 16. října měli radní na programu celkem
35 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM souhlasila s vyjádřením podpory a solidarity s napadeným•
státem Izrael i jeho obyvateli vyvěšením jeho vlajky na budově Měst-
ského úřadu Krupka, Mariánské náměstí 32, a to do odvolání.
RM uložila provést zjišťovací řízení na dodávku zabezpečovacího zaří-•
zení městského hřbitova Krupka a předložit nejvýhodnější nabídku
Radě města Krupka ke schválení.
RM schválila darovací smlouvy s KNAUF INSULATION, spol. s r.o., Bu-•
charova 2641/14, 158 00 Praha 5, ve výši 50 000 Kč na projekt „Pergola
pro klienty KODUSU“ a ve stejné výši na projekt „Dopravní hřiště pro
děti i dospělé“.
RM schválila smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 2 353 400 Kč•
vč. DPH s Ústeckým krajem na financování projektu „Oprava kaple
sv. Wolfganga v Horní Krupce“.
RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 11. 10. 2023 na ve-•
řejnou zakázku na stavební práce s názvem „Rekonstrukce hřiště kopané
s umělým trávníkem, Krupka – II. vyhlášení“ a zároveň schválila výsledky
výběrového řízení na tuto veřejnou zakázku a výběr účastníka s ekono-
micky nejvýhodnější nabídkou firmy VYSSPA Sports Technology s.r.o.,
Skladová 2438/6, 326 00 Plzeň, za cenu 8 085 232,68 Kč bez DPH.
RM rozhodla o termínu Mariánských poutních slavností v roce 2024,•
a to na termín 14. 9. – 15. 9. 2024. /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady a zastupitelstva.
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8. zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 4. 12. 2023,

od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Nový dřevěný kříž už zdobí 
Mariánské náměstí
Na Mariánské náměstí v Krupce se vrá-
til dřevěný kříž připomínající obnovení
poutní tradice. Nainstalovali ho sem
pracovníci společnosti HAKIM s.r.o. Pět
a půl metru vysoký kříž, který má roz-
pětí 2,8 metru a váží 220 kilogramů, je
vyroben z vysušeného smrkového dřeva
(tzv. KVH hranolů) o rozměrech 20 × 20
centimetrů. Dělníci ho na místo usadili za pomoci jeřábu. 
„Za výrobu a povrchovou úpravu kříže město zaplatilo necelých 24 tisíc korun bez
DPH. Je vyroben bez kovových prvků, spoj je proveden dřevěnými čepy a polyu-
retanovým lepidlem. Materiál zároveň prošel povrchovou úpravou opálením
(proti škůdcům a houbovým chorobám), vykartáčováním a jsou na něm čtyři
vrstvy včelího vosku. Takto ošetřený kříž bude mít delší životnost,“ podotkl Adolf
Vítů, ředitel společnosti SPORT KRUPKA s. r. o., která se stará o údržbu města. 
Původní dřevěný kříž, který byl v prostoru náměstí instalován už v roce 1993, tedy
přesně před 30 lety, postupem času ztrouchnivěl a hrozilo, že by mohl kohokoliv
zranit samovolným pádem. Proto město přistoupilo k jeho výměně za nový. /red/

Veřejné projednání projektů revitalizace
veřejného prostranství centra města Krupka
Dovolujeme si vás pozvat na veřejné projednání projektů revitalizace centra
města Krupka a okolí.
Místo setkání:      Komunitní centrum Olympie, Komenského 202, Krupka
Termín setkání:  27. 11. 2023 od 17,00 hodin
Průběh setkání:  Krátké úvodní slovo za město
Představení projektů: 
Revitalizace Mariánského náměstí, Krupka – 1. část – centrum
Revitalizace Mariánského náměstí, Krupka – 2. část – parčík před MěÚ
Revitalizace Mariánského náměstí, Krupka – 3. část – přilehlá část centra
Revitalizace křížové cesty Kalvárie
Revitalizace tvrze Starý dvůr
Následná diskuze

Město shání náhradu za
MUDr. Zgrochovou, o bezpečí
zdravotních záznamů se postará kraj
K 31. prosinci letošního roku uzavře svou ordinaci praktická lékařka MUDr. Hana
Zgrochová, do jejíž praxe dochází nemalá část obyvatel Krupky.
Vedení města chce ubezpečit občany, že dělá maximum pro to, aby měli lidé do-
stupnou lékařskou péči i nadále. 
„Uvědomujeme si, že kvalitní a dostupná lékařská péče je pro občany prioritou
a za sebe mohu říci, že se situaci snažíme intenzivně řešit,“ sdělil starosta Krupky
Jan Kuzma s tím, že aktuálně v Krupce působí čtyři praktické lékařky. Od nového
roku už ovšem budou pouze tři. 
Pacienti MUDr. Zgrochové, kteří si sami nezajistí přechod k jinému lékaři, mají
možnost se obrátit na svou zdravotní pojišťovnu, která má zákonnou povinnost
zajistit jim nového praktického lékaře v co nejkratší dojezdové vzdálenosti. „Zdra-
votní karty pacientů, kteří tak neučiní, budou dočasně uloženy v archivu kraj-
ského úřadu Ústeckého kraje,“ podotkla Jaroslava Breitová, vedoucí odboru
školství, kultury a sociálních věcí městského úřadu v Krupce. 
Jak vysvětlila mluvčí krajského úřadu Magdalena Fraňková, lidé se nemusejí obá-
vat, že by se jejich záznamy dostaly do nepovolaných rukou. „Zdravotnická doku-
mentace se předává pouze mezi lékaři. Pokud si lidé najdou nového lékaře do
doby, než ten původní ukončí činnost, mohou požádat o přesun zdravotní karty
přímo k němu. Když to nestihnou a ordinace zanikne, karty přijdou k nám na kraj-
ský úřad. Ve chvíli, kdy si pacient sežene nového lékaře, zažádá buď on anebo jeho
lékař krajský úřad o předání dokumentace,“ popsala postup. 
Město Krupka nyní nemůže svým občanům pomoci jinak než tím, že se pokusí
sehnat nového praktického lékaře. „Snažíme se o to již několik měsíců, ale je to
složité. Lékařů s atestací je na trhu práce nedostatek, problémy mají snad všechna
města s výjimkou Prahy. Uvažujeme dokonce o tom, že bychom případnému zá-
jemci nabídli vybavenou ordinaci. Už nyní ale mohu říci, že na podzim příštího
roku jedna nová lékařka v Krupce přibude,“ uzavřel starosta Jan Kuzma. 
Více informací o převodu zdravotnické dokumentace najdou zájemci na webu:
kr-ustecky.cz/zdravotnicka-dokumentace-ze-zrusenych-ordinaci/. Pavel Přibyl
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Jak je to s opravou vozovky v Dlouhé ulici
Povrch vozovky v celé délce Dlouhé ulice, jedné ze základních tepen našeho města, je dlouhodobě ve
špatném stavu. Tato komunikace je ve vlastnictví Ústeckého kraje, kterému se podařilo již před rokem
zajistit finance a domluvit se se Správou a údržbou silnic Ústeckého kraje (SÚS) na obnovení jejího
povrchu. Před započetím této opravy bylo nutné oslovit společnosti, které mají pod povrchem uloženy
své sítě. A zde narazil Ústecký kraj spolu s SÚS na problém. Severočeská vodárenská společnost, a.s.
má dokončení opravy sítě v Dlouhé ulici ve svém dlouhodobém harmonogramu stanovenu až na rok
2028. Ústecký kraj a SÚS se tedy nemohou pustit do opravy povrchu komunikace dříve, než budou
tyto práce provedeny. „Město stále vyvíjí úsilí, aby k opravě ze strany Severočeské vodárenské společ-
nosti, a.s. došlo podstatně dříve a aby mohla být vozovka dána do odpovídajícího stavu co nejrychleji,“
doplňuje starosta města Jan Kuzma.
Práce prováděné na této komunikaci v minulých měsících v úseku od panelového domu v ul. Dlouhá
č. p. 610, Krupka podél areálu podniku ELPOR s.r.o. souvisely s havárií úniku plynu a odstraněním závady
na plynovém potrubí jeho výměnou v celkové délce 240 metrů. Ukončení stavby a její předání s obnove-
ným asfaltovým povrchem komunikace a terénními úpravami bylo naplánováno do 31. 10. 2023. /red/

Připravujeme návrh
rozpočtu města na rok 2024 
Jedním z mnoha úkolů, které si současná koalice dala, je pří-
prava návrhu rozpočtu na rok 2024 tak, aby mohl být schvá-
len do konce letošního kalendářního roku. 
Během měsíce října jednala o návrhu rozpočtu na rok 2024
celá rada města, následně se k jednání u kulatého stolu se
starostou sešla i celá koalice. V listopadu pak budou k jednání
o návrhu rozpočtu přizváni také všichni zastupitelé města. 
Zastupitelstvo města Krupka se bude schválením návrhu roz-
počtu zabývat dne 4. prosince 2023. V souladu se zákonem
bude návrh rozpočtu zveřejněn na úřední desce 15 dní před
jeho projednáním a schválením v zastupitelstvu města. 

Pavel Přibyl

Kotelní jezírko je bez vody. Lesy hledají příčinu a řešení
Až dva miliony korun by mohl státní podnik Lesy
České republiky v příštích letech investovat do ob-
novy Kotelního jezírka (Kesselteich), které se na-
chází v lese nad zříceninou hradu Kyšperk nedaleko
Krupky. Lesní správa Litvínov ho v říjnu společně
s pozemkovou parcelou získala do svého majetku
a prostřednictvím kolegů ze Správy toků – oblasti
povodí Ohře prověřila stav všech převedených sta-
veb a případné opravy, které v místě bude nutné
provést. 
„Bylo zjištěno, že rekonstrukce stavby bude stát cca
1,7–2 miliony korun,“ prozradil Aleš Kilb z LS Litví-
nov. Zároveň podotkl, že v současnosti je přítok na-
pájející objekt zcela vyschlý a je potřeba zjistit, zda
se jedná o dočasný nebo trvalý jev. 
„Do doby zjištění dostatečnosti kapacity přítoku
proběhne ze strany LS Litvínov pouze předběžné
zajištění stavby, což představuje vyřezání náletových
dřevin z tělesa hráze a vlastní vodní plochy a vý-
měnu dluží v požeráku (vodorovně umístěných fošen
ve svislé odtokové šachtě v blízkosti hráze. Ta slouží
k vypouštění nádrže a regulaci vodní hladiny – pozn.
redakce),“ vysvětlil Kilb. 

Teprve po ověření vodní bilance přítoku bude v sou-
ladu s principy ekonomické efektivity případně při-
stoupeno k rekonstrukci objektu. 
„Stejně jako občanům, ani vedení města není osud
Kotelního jezírka lhostejný. Proto jsme zjišťovali,
kdo a jak by mohl situaci začít řešit. Jsme rádi, že
se k tomu nový vlastník, Lesy České republiky, takto
postavil,“ doplnila místostarostka Krupky Milo-
slava Bačová. Pavel Přibyl

BILANCE PLNĚNÍ PROGRAMOVÉHO PROHLÁŠENÍ 
SOUČASNÉ KOALICE PO PRVNÍM ROCE VOLEBNÍHO OBDOBÍ

Celkem sedm tematických oblastí má Programové
prohlášení, které loni v listopadu předložila koalice
ve složení hnutí ANO 2011, sdružení ZDRAVÁ
KRUPKA, sdružení KRUPKA NÁŠ DOMOV, OBČAN-
SKÁ DEMOKRATICKÁ STRANA a SNK MPV –
MĚSTO PRO VÁS. Koaliční partneři se v něm zavá-
zali, že chtějí podporovat komplexní rozvoj Krupky,
jenž povede k celkovému zkvalitnění života obyvatel
města, které je zapsáno na Seznamu světového dě-
dictví UNESCO. A po prvním roce ve funkci se zdá,
že se jim to daří naplňovat.
Z výčtu bodů, které již nové vedení města dokázalo
splnit, vyplývá, že je radnice skutečně více otevřená
veřejnosti, než tomu v Krupce bývalo v předchozích
letech. Jednání zastupitelů se konají vždy v odpoled-
ních hodinách, aby se jich občané mohli účastnit,
a z každého jednání je také pořizován kvalitní video-
záznam. Usnesení rady i zastupitelstva jsou navíc ar-
chivována na webových stránkách města přesně tak,
jak koaliční partneři slibovali před nástupem do
funkcí. 
„Myslím, že se nám zatím daří plnit, na čem jsme se
v rámci Programového prohlášení shodli. Například
v otevřenosti a transparentnosti radnice směrem
k veřejnosti máme od občanů samé pozitivní ohlasy
a toho si velmi vážíme,“ sdělil starosta Krupky Jan
Kuzma. 

A jaké další body programového prohlášení už doká-
zalo nové vedení města splnit? Níže uvádíme jejich
kompletní výčet podle jednotlivých tematických ob-
lastí:

Otevřená a transparentní radnice: 
Konání jednání zastupitelstva města v odpoled-•
ních hodinách a v předem známých termínech
Pořizování kvalitních videozáznamů a jejich ná-•
sledná archivace
Zveřejňování usnesení rady i zastupitelstva města•
Krupky na webových stránkách města
Pravidelná setkávání s občany při řešení místních•
problémů

Hospodaření města:
Transparentní pravidla pro prodej nebo koupi po-•
zemků a nemovitostí z majetku nebo do majetku
města
Prodej pozemků a nemovitostí z majetku města za•
cenu znaleckých posudků, tj. cenu v místě a čase
obvyklou
Otevřená výběrová řízení•

Rozvoj města a cestovního ruchu: 
Získávání a maximální využití prostředků na pro-•
jekty podporované z dotací

Podpora projektů přispívajících k rozvoji památek•
UNESCO
Podpora znovuobnovení železniční tratě č. 132, tzv.•
Kozí dráhy

Občanská vybavenost: 
Oprava stávajících dětských hřišť•
Otevření všech prostor Komunitního centra•
Olympie (dříve DK Olympie) k využívání veřej-
ností
Bezplatné poskytování sociálního poradenství pro•
potřebné
Cílená podpora kulturních a sportovních spolků•
a jiných zájmových skupin i jednotlivců

Školství, sociální věci, kultura a sport: 
Nová pravidla pro přidělování dotací pro kulturu•
a sport z rozpočtu územně samosprávného celku
spolkům i jednotlivcům

Bezpečnost ve městě
Podpora městské policie, JPO II a sborů dobrovol-•
ných hasičů

Životní prostředí 
Změna přístupu k údržbě městské zeleně•

Pavel Přibyl
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Paraglidista
Operační středisko přijalo oznámení od muže, který se díval z okna
svého bytu a viděl, jak se ze startovacího místa pro paragliding vznesl
paraglidista a následně padl k zemi. Na místo byla vyslána motorizo-
vaná hlídka, která po příjezdu k Holému vrchu nedaleko od startovací
plochy potkala muže cizí národnosti, který jí sdělil, že to je on, kdo po
startu zůstal viset na stromě ve výšce 4 m. Muž byl na místě s kama-
rádem, který mu pomohl dostat se dolů ještě před příjezdem hlídky.
Muž byl bez zranění a jak sám uvedl, vše bylo OK. 

Vozidla s ukončenou životností
Prostřednictvím aplikace Munipolis (mobilní rozhlas) bylo přijato ozná-
mení, že v ulici Nad Kalvárií se má nalézat vrakoviště vozidel. Šetřením
bylo zjištěno, že na jednom z pozemků, který není oplocen, není nijak
označený jako soukromý, a je tedy veřejně přístupný, je odstaveno pět
vozidel, která jsou různě nekompletní, nebo poškozená a je tak naru-
šován vzhled obce. Dále nebyla splněna povinnost umístit vozidlo
s ukončenou životností nebo jeho podstatné části na místo, kde nepo-
škodí nebo neohrozí životní prostředí, vozidla nejsou zabezpečena proti
úniku provozních kapalin. Věc byla po prověření veškerých skutečností
postoupena příslušnému správnímu orgánu k dalším úkonům. 

Pomoc seniorce
Operační středisko přijalo na pult centrální ochrany oznámení z SOS
tlačítka z pečovatelského domu v Krupce. Operační na místo okamžitě
vyslal hlídku a sám telefonicky kontaktoval uživatelku bytu. Po příjezdu
hlídky na místo hlídka zjistila, že žena v bytě upadla a nebyla schopna
se sama postavit. Hlídka na místě paní pomohla vstát a zajistila další
potřebné věci. Naštěstí se pád obešel bez zranění. Jsme rádi, že SOS
tlačítka pomáhají. 

Odcizené jízdní kolo
Na operační středisko bylo přijato oznámení, že na dětském hřišti
došlo k odcizení dětského jízdního kola. Na místo byla vyslána hlídka,
která zjistila, že holčička jezdila po hřišti na jízdním kole, kdy k ní při-
stoupili dva chlapci, jeden jí z kola srazil na zem a druhý kolo vzal. Oba
mladíci poté i s kolem z místa ujeli. Na základě zjištěných skutečností,
byla na místo přivolána PČR. Následným šetřením se podařilo zjistit
pohyb obou pachatelů a došlo k jejich zajištění a předání PČR k dal-
ším úkonům. 

Dopravní nehody
V měsíci říjnu zasahovaly naše hlídky u dvou dopravních nehod, kdy
došlo ke střetu motorových vozidel. V obou případech naštěstí ne-
došlo k žádnému zranění, ale pouze k pomačkání plechů. U účastníků
dopravních nehod byla provedená dechová zkouška s negativním vý-
sledkem. Po vyřešení dopravních nehod PČR a uklizení míst hasiči
došlo k opětovnému obnovení dopravy. 

Z fyzického napadení vyplynulo vydírání
Na operační středisko se obrátil muž (cizí státní příslušník), že byl fy-
zicky napaden jedním ze svých zaměstnanců. Na místo byla vyslána
hlídka, která zjistila, že muž je majitelem firmy a zaměstnává více za-
městnanců. Tři z nich mu dle jeho slov odcizili a schovali firemní vo-
zidlo s tím, že mu jej vrátí, až jim doplatí dlužné částky výplat. Jelikož
zde vzniklo podezření z trestného činu vydírání, byla na místo přivo-
lána Policie ČR, která si celou událost převzala k dalšímu vyšetřování.

Jiří Petrák, ředitel

Knauf Insulation podpořil 140
neziskových projektů v rámci grantů
už 9,5 miliony korun 
Knauf Insulation rozdělí letos v rámci Grantu KI 2023 mezi deset neziskových
projektů dalších půl milionu korun. Projekty mají zlepšit kvalitu života obyvatel
v místě, kde firma působí, tedy v Krupce a jejím okolí. 
„Z Grantu KI, který jsme založili v roce 2008, jsme podpořili už celkem 140 projektů
v celkové výši 9 milionů 423 tisíc korun. Desítky malých užitečných projektů, ale
třeba i projekt revitalizace dětského hřiště v Nových Modlanech v roce 2011 za
1,6 milionu korun. Nebo v roce 2017 nové dětské hřiště v MŠ Zvoneček v Krupce za
rovný milion či v roce 2007 projekt revitalizace parku Herty Lindnerové ve
spolupráci s UJEP za 400 tisíc korun, na jehož základě město Krupka získala dotace
z MŽP a celkovou revitalizaci parku následně provedla. Jen jednou, v roce 2020,
musel být Grant kvůli covidu a souvisejícím opatřením zrušen. Jsem rád, že
darované peníze vždy splnily svůj účel a všichni je využili pro realizaci svých plánů.
Je to pro nás dobrá motivace pro místní komunitu stále něco dělat,“ uvedl ředitel
výrobního závodu Knauf Insulation v Krupce Jan Brázda.
I tentokrát se sešly velmi zajímavé projekty ke zlepšení života v Krupce a okolí.
Dominují projekty zaměřené na rozvoj dětí, nechybí ale ani projekty myslící na
seniory a hendikepované. 
Biskupské gymnázium, Základní škola a Mateřská škola Bohosudov se chce
pomocí workshopů, projektových dnů a exkurzí zaměřit na šíření povědomí o Fair
trade produktech a důležitosti využívání lokálních surovin. Do projektu chce
kromě žáků zapojit i veřejnost.
Sport Krupka bude moci s pomocí peněz z grantu vyměnit na atletickém stadionu
doskočiště na skok vysoký, které už po více než dvaceti letech provozu dosloužilo. 
Domov důchodců v Bystřanech se projektem Osa života zaměří na mezigenerační
spolupráci. Na předávání životních zkušeností seniorů dětem a pozitivní energie
od dětí seniorům. Z projektu vzniknou obrazy, v nichž budou popsány příběhy
vždy z jednoho desetiletí a stanou se základem pro kalendář na následující rok.
Pomoci udržet program Podaná ruka má další z grantového příspěvku. Salesiánské
středisko Štěpána Trochty – dům dětí a mládeže v jeho rámci pomáhá rodinám
s dětmi, které se ocitly v obtížné situaci, kdy je ohrožen vývoj dětí.
Městská policie Krupka chce dopravní hřiště v ulici Karla Čapka, které dosud
využívaly děti jen dopoledne v rámci výuky, zpřístupnit široké veřejnosti
i v odpoledních hodinách a o víkendech. Peníze z grantu umožní dovybavit hřiště,
takže děti, které nemají vlastní kolo nebo koloběžku, budou mít možnost si je na
hřišti půjčit.
Spolek pro záchranu bohosudovských varhan využije peníze z grantu na generální
opravu barokních varhan v Bazilice Panny Marie Sedmibolestné. 
Na další ročník Modelářské školy, která už má letitou tradici a prošly jí stovky dětí,
získává grant Raketomodelářský klub Krupka. 
Středisko Arkadie v Krupce, bude moci po velké rekonstrukci objektu zaměřit
pozornost i na úpravu venkovních prostor a zahrady. Peníze z grantu pomohou
k tomu, aby mohla do budoucna zahrada sloužit nejen k relaxaci, ale i k terapiím
a pracovním aktivitám lidem se zdravotním postižením.
Základní škola a Mateřská škola Krupka uspěla s projektem Malí badatelé.
Mikroskopy, lupy, encyklopedie a experimentální sady umožní malým badatelům
přiblížit a pochopit vzájemné propojení člověka a přírody.
Zpříjemnit život obyvatelům komunitního domu pro seniory v Žižkově ulici
v Krupce pomůže nová pergola. Posezení s lavičkami na přímém slunci nemohli
v létě využívat a peníze z grantu to do příštího léta pomohou změnit. (ot)

4
MĚSTSKÁ POLICIE

Začátkem měsíce října jednotka zasahovala u dvou dopravních
nehod na území našeho města, které se naštěstí obešly bez zranění
osob. Byly zde zdeformované plechy vozidel a vyteklé provozní
náplně, které jednotka zasypala a poté odklidila z vozovky. 
Dále jsme zasahovali u nespočtu technických pomocí, které se týkaly
záchrany zraněné osoby ze střechy zahradní chatky ve spolupráci
se zdravotní záchrannou službou, kde jednotka prováděla transport
osoby do vozu ZZS. Dále se jednalo o zlomené či vyvrácené stromy
a silné větve přes vozovky směr na Vrchoslav, Horní Krupku a Adolfov. 
Co se týká požáru v měsíci říjnu, tak jednotka zasahovala u požáru od-
padu pod železničním přejezdem v ulici Bohosudovská, kde se rych-
lým příjezdem a zásahem zamezilo dalšímu rozšíření požáru.
Jednotka dále vyjížděla na požár výškové budovy do Teplic, kam byla
krajským operačním a informačním střediskem povolána ke spolu-
práci s HZS Teplice.
Na žádost města jednotka prováděla čištění úpravny vody a vodo-
jemu ve Fojtovicích, kde po vypuštění a následně odčerpání zbytků
vody a nečistot byly dezinfikovány nádrže a poté prováděn oplach tla-
kovou vodou. 

Pavel Vácha, velitel

HASIČIHASIČI
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří je památkou
světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky s saském a českém
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO.

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNICKÁ KRAJINA KRUPKA, PAMÁTKy
Součástí Hornické krajiny Krupka je i Městská památková zóna – Husitská ulice s přilehlým
okolím, vyhlášená roku 1992. Postupně si představíme všechny významné památky.

Kostel Svaté Anny
Kostel sv. Anny stojí v městské části Libušín již od roku
1516 (obr. 1). V roce 1576 si ho krupští lutheráni zvolili
za svůj chrám. Evangeličtí duchovní zde kázali až do
začátku protireformace, posledním protestantským
pastorem byl Elias Schedler, který se s místními roz-
loučil v roce 1624. Vznik fresky představující Martina
Luthera na triumfálním oblouku a dřevěná kruchta se
starozákonními výjevy od Da niela Franka (obr. 2) se
datuje do tohoto období. Původní hlavní oltář s ukři-
žovaným Kristem a čtyřmi evangelisty z roku 1614 od
Franze Dittricha ml. z Freibergu (obr. 3) se nedochoval,
roku 1990 byl ukraden a vyvezen za hranice. Z první
poloviny 17. století pochází vstupní brána (1615), kte-
rou nechal postavit majetný obchodník Georg Klippel.
Umělecky tepaná mříž byla k této bráně osazena dne
1. 12. 1618 (obr. 4). 
Dne 11. 7. 1640 byl jako nový katolický farář v kostele
sv. Anny uveden Martin Barth. Po třicetileté válce
sloužil kostel sv. Anny jako jediný nezničený všem
farníkům až do roku 1684, kdy byl opraven městský
kostel Nanebevzetí Panny Marie. Následovalo dlouhé
období, kdy zůstal kostel sv. Anny v Krupce opuštěný
a nepoužívaný. V době baroka byla pro hřbitovní
účely vybudována přístavba ke kněžišti a také zvo-
nice. Kostel byl renovován v letech 1851–1854 a poté

až ve třicátých letech 20. století. Sochy apoštolů Petra
a Pavla byly do kostela sv. Anny převezeny roku 1927
a pocházejí z hornického kostela sv. Prokopa. 
Na hřbitově se pohřbívalo od roku 1609 až do roku
1887 (obr. 5), kdy obec zřídila hřbitov nový. U kostela
sv. Anny je pohřbeno 327 obětí morové epidemie
z roku 1680 a 37 obětí cholery z roku 1850. Odpočívají
zde tři významní městští písaři Michel Stüeler, Jo-
hann Jungmeister a Michel Wiener a mnoho dalších
osobností města – starostové, radní, úředníci, správci
horního úřadu, řemeslníci, obchodníci i duchovní.
Kostel je majetkem města Krupka, které v posledních
letech provádí postupnou rekonstrukci celého areálu.
Zatím byla opravená střecha a fasáda, zrenovována
obvodová zeď i se vstupní bránou a zrestaurována fre-
ska Martina  Luthera.  Zahradu zdobí prastarý dub
zimní, jediný památný strom v Krupce. 
Svatá Anna je ochránkyní matek a patronkou horníků,
mlynářů, truhlářů, tkalců, krejčích, provazníků a také če-
ledínů. Lenka Navrátilová
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Do divadelního světa vstoupila Jana Urbanová jako
osmiletá. Stalo se tak v terezínském ghettu. V hrů-
zných kulisách koncentračního tábora vzniklo dět-
ské divadelní představení Broučci, ve kterém malá
Jana vystupovala v roli Berušky. Do Terezína byla de-
portována s otcem Josefem Klačerem, který byl ži-
dovského původu. I přesto, že od sebe byli násilně
odtrženi, tak vědomí, že tam někde je i ten druhý, jim
pomáhalo vydržet v nelidských podmínkách až do
osvobození. Maminka se i s Janiným mladším brat-
rem Ivanem musela do konce války skrývat. Rodina
se shledala až v létě roku 1945 doma v Oseku, kde
Josef Klačer začal opět pracovat jako lékař. Volný čas
věnoval svému celoživotnímu koníčku – ochotnic-
kému divadlu. Vedl a režíroval osecký divadelní sou-
bor, pořádal benefiční představení a večery s poezií
a hudbou. Objevil také všestranný talent dcery Jany.
Svůj režijní debut, představení Broučků, totiž Josef
Klačer uskutečnil díky tomu, že uměla text celé hry
a zapamatovala si i výpravu, kulisy a choreografii.
Lásku k divadlu, poezii a hudbě paní Jana po otci po-
dědila, účinkovala v jeho inscenacích, recitovala, na-
učila se hrát na piano. Vystudovala pedagogickou
fakultu v Plzni a pracovala jako učitelka. Po Oseku se
jejím druhým domovem stala Krupka. S manželem
Vladimírem a dcerou Petrou se sem nastěhovala
v roce 1964. A pak přišel rok 1973, rok, který vzal Janě
Urbanové milovaného tatínka a dal Divadelní sou-
bor Domu kultury v Krupce.

V začátcích svého působení u divadelního souboru
v Krupce, který vedli manželé Vladykovi, připravovala
Jana Urbanová pásma poezie a pak se, jak sama ří-
kala, odhodlala k první režii. Vybrala Otčenáškovu
hru Romeo, Julie a tma. Po jejím uvedení navrhl pan
Vladyka, aby soubor režijně vedla i nadále, že ho více
těší být hercem. V režii Jany Urbanové pak vznikly in-
scenace Mladý muž a bílá velryba, Zapomeňte na Hé-
rostrata, Cesta Karla IV. do Francie a zpět, Zvíkovský
rarášek, Hra na Otóna a Noc pastýřů. Při zaměstnání
dálkově vystudovala dvouletou loutkářsko-pedago-
gickou nástavbu DAMU a absolvovala kurs režie. Je-
jími slovy „to byla příležitost, které se chopila, protože
vést dvacet lidí jen po citu nadále nestačí“. V roce
1980 se stala metodičkou pro divadlo a umělecký
přednes Krajského kulturního střediska v Ústí nad
Labem a také porotkyní na mnoha amatérských pře-
hlídkách. 

#krupkazije6

Jana Urbanová

ROZLOUČENÍ

V měsíci říjnu nás navždy opustila osobnost, 
která bude chybět nejen svým nejbližším a přátelům, 
ale všem, kteří se s ní setkali a měli možnost ji poznat. 

Režisérka a dramaturgyně 
Divadelního souboru 
Domu kultury Krupka, 
pedagožka a herečka

* 10. 11. 1937 † 4. 10. 2023

Členové souboru po představení Maryša

Cena za celoživotní přínos ochotnickému
divadlu 

S F. Kraftem v inscenaci Medvěd
ochotnického spolku v Oseku (1970)
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„Jana byla výjimečná, jak já říkám renesanční. Měla
představu hry, ke které navrhla scénu, rekvizity, kostýmy,
hudbu. To, co jinde v divadle dělá více odborníků, doká-
zala sama. Šla po smyslu, uměla i komplikované hry
představit publiku tak, aby byly pochopitelné a srozumi-
telné.“ (V. U.) 

„V režisérské práci jsem na Janičce nejvíc obdivoval, že
vybranou hru uměla upravit pro to, jak ji cítila a jak jsme
ji cítili i my, herci. Vybírala si kusy, u kterých předem vě-
děla, kdo ze souboru bude tu kterou postavu hrát. Trpěli-
vostí a vlídností pak herce ke své představě postavy
dovedla.“ (Š. O.)

Ve svých inscenacích nehrála, říkala, že nejde si odskočit
na jeviště a pak samu sebe nevidět jako režisérka“. (V. U.)

Nejmarkantněji se jedinečné režijní umění Jany Ur-
banové ukázalo ve ztvárnění známé Wasserman-
novy hry Přelet nad kukaččím hnízdem, na jejíž
uvedení získal krupský soubor jako jediný amatérský
povolení přímo od autora a s níž se úspěšně zúčast-
nil přehlídky Jiráskův Hronov v roce 1990. 
V devadesátých letech, po šestiroční odmlce, nastu-
doval soubor Domu kultury Krupka aktovky A. P. Če-
chova Námluvy s Medvědem (1996), za které získal
ocenění na národní přehlídce ve Vysokém nad Jize-
rou a reprezentoval s nimi naši republiku na mezi-
národním festivalu v rakouském Holzhausenu.

„Z představení v Rakousku mám nádherný zážitek. Hráli
jsme ho v češtině a publikum reagovalo naprosto úžasně,
jako bychom hráli v němčině. Tak byli vnímaví“. (Š. O.)

Fenoménem se v Krupce stalo vánoční představení
Půjdem spolu do Betléma. Oblíbenou hru, kde účin-
kují dospělí i děti, viděli v Krupce snad všichni, sou-
bor ji každoročně uvádí již od roku 1997 a bez ní by
to prostě nebyly ty pravé krupské Vánoce.
Až neuvěřitelné pozadí má i uvedení hry Odcházení
Václava Havla v roce 2008. Komplikovaná, složitá
a pro mnohé těžko pochopitelná hra byla pro Janu
Urbanovou velkou výzvou i z důvodu, že Havel ve
svém scénáři nepovolil škrty. 

„Tak mu napsala a souhlas od něj získala. Sám Václav
Havel její úpravy schválil a hra se dočkala 24 repríz“. (Š. O.)

„Spoustu her, včetně Odcházení, mi vysvětlila. To je takhle
Vládíčku….“. (V. U.)

Divadelní soubor DK Krupka vyjížděl i do zahraničí,
kromě Rakouska vystupoval několikrát v Chorvatsku
a roku 2018 letěl do New Yorku. V Českém domě tam
uvedl klasickou hru Maryša bratří Mrštíků. 

V době rekonstrukce domu kultury v Krupce sklízel
soubor s Maryšou úspěchy v okolních divadlech. 

„Maryšu jsme hráli i v Boleradicích. V jihomoravském
kraji, kde se odehrál příběh skutečné Maryši a kde je pu-
blikum divadlem hodně vychované. A oni nás po před-
stavení chválili, líbilo se jim Janino pojetí, i přesto, že
nerespektovala nářečí. Nebála se toho.“ (Š. O.)

U příležitosti znovuotevření domovské scény
v Krupce v roce 2021, měla Jana Urbanová výborný
nápad. Uvést společně dvě tematicky související hry.
Diváci tak viděli Maryšu a následně i Vávru od mla-
doboleslavského Divadýlka na dlani.
Za celoživotní přínos ochotnickému divadlu ob-
držela Jana Urbanová roku 2004 Zlatý odznak
J. K. Tyla a za zásluhy v oblasti neprofesionálních di-
vadelních a slovesných aktivit roku 2020 cenu Mi-
nisterstva kultury ČR. Od Heleny Třeštíkové, tehdejší
ministryně kultury, dostala osobní blahopřání
k 70. narozeninám. 

Tohle „psaní“ prožívám. Paní Urbanovou jsem znala
a času, který jsem s ní měla možnost strávit, si velmi
vážím a cením. Každé setkání s ní bylo jako dárek. Svou
noblesou, elegancí a charakteristickým vřelým úsměvem
byla… nenapadá mě jiné slovo než okouzlující. A pra-
covně? Dokázala z „obyčejného“ nápadu vytvořit „neoby-
čejný“ zážitek. Měla výjimečnou schopnost uklidňovat,
motivovat a nadchnout. Jsem moc ráda, že jsem s paní
Urbanovou mohla nejen pracovat, ale i si jen tak povídat.
Třeba o tom, jak jako vzrůstem malé na nic pořádně ne-
dosáhneme a nic neuneseme a že potřebujeme ty vysoké
a silné muže. Myslím ale, že paní Jana v životě dosáhla
na spoustu velkých věcí a také mnoho těch těžkých unesla.
A spoustu velkých věcí tu v nás i pro nás zanechala. Lid-
ských i uměleckých. O divadle se mluví jako o prknech,
která znamenají svět. Paní Jana Urbanová na ta prkna
patří do přední řady a zaslouží si ovace vestoje. 
Já jí tleskám a děkuji.

Lenka Navrátilová

S manželem Vladimírem

Divadelní soubor DK Krupka v New Yorku

O Janě Urbanové vypráví její manžel Vladimír Urban 
a Štefan Olšák, rodinný přítel a dlouholetý člen souboru.
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Léto s divadlem bavilo diváky v Krupce
Září a říjen patřil v Krupce tradičně Létu s divad-
lem. Tento divadelní festival ochotnických souborů
si v uplynulých letech ve městě získal velkou oblibu
a nejinak tomu bylo i letos. Kulturní akce s dlouho-
letou tradicí v letošním roce oslavila 15. výročí a di-
váci si ji užili. 
„O Léto s divadlem je stále velký zájem a to zna-
mená, že divadlo v Krupce žije. V tom vidím hlavní
poslání našeho snažení,“ sdělil Vladimír Urban,
který každé představení v Krupce uvádí. Vedle při-
vítání souboru, poděkování sponzorům a městu,
nabízí divákům možnost vyjádřit svou spokojenost
s představením prostřednictvím hlasování. 
Prvních dvou představení se letos osobně zúčastnila
také paní Jana Urbanová, režisérka Divadelního
souboru města Krupka. Za její dlouholetý přínos
k obohacení kulturního dění v Krupce jí osobně po-
děkovala Miloslava Bačová, místostarostka města.
Vstup na všechna představení byl zdarma a diváci
po jejich skončení hodnotili, jak se jim jednotlivé
hry líbily. Největší úspěch (95 % hlasujících) sklidila
hudební komedie TŘI MUŠKETÝŘI, kterou 2. září
představil divadelní soubor DVD Litvínov ve ven-
kovním prostoru Růžového hrádku v Krupce. Na
druhém místě pak skončila říjnová divadelní hra
na motivy slavného humoristického románu
Zdeňka Jirotky SATURNIN, kterou uvedl DS KLAS
Klášterec nad Ohří v Komunitním centru Olympie. 
Třetím představením v rámci Léta s divadlem byla
hra Michaely Doleželové a Romana Vencla KRÁ-
LOVNY, s podtitulkem „Kde je humor, je i naděje.“

Tu předvedli, rovněž v komunitním centru, ochot-
níci z DS Hraničář z Rumburku, a i oni si vysloužili
nadšené ovace publika. 

Pavel Přibyl

Vedení města
poděkovalo panu
P. Fišerovi za jeho
dlouholetou práci
v oblasti kultury

Koncem října poděkovalo celé vedení města v čele
se starostou Janem Kuzmou společně s tajemnicí
úřadu panu Petrovi Fišerovi v souvislosti s jeho
odchodem do důchodu za jeho dlouholetou práci
v Kulturních zařízeních města Krupka a popřálo
mu mnoho zdraví a spokojenosti do další etapy
života. /red/

FOTOREPORTÁŽ

Den seniorů
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Střední škola 
stavební a strojní Teplice, 

pracoviště Krupka, nabízí 
ve školním roce 2024–25 tyto obory:

čtyřletý maturitní obor 
zakončený maturitní zkouškou

26-41-M/01 – Elektrotechnika

učební  (tříleté učební obory) 
23-56-H/01 – Obráběč kovů 
26-51-H/01 – Elektrikář 
23-51-H/01 – Strojní mechanik

Den otevřených dveří: 29. 11. 2023, 8.00–17.00
hodin | 17. 01. 2024, 8.00–17.00 hodin

Nabídku dalších učebních oborů naší školy na
pracovištích v Teplicích a v Duchcově najdete na:
http://www.sssstp.cz | Tel:  +420 417 861 407

Zde může být váš inzerát
katerina.osvaldova@mukrupka.cz | +420 417 803 130 
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Ztracený pes
Zaběhla se 

již před pár měsíci 
v Přítkově 

v lese za MŠ U kočiček, 
ale stále doufáme, 

že ji třeba někdo našel 
a má ji u sebe. 

Je jí 16 let, 
špatně slyší a vidí, je plachá.

Neměla obojek, 
ale je čipovaná. 

Pokud byste o Dafne věděli,
volejte, prosím, 
tel. 602 258 150

nebo 736 758 015.

Nabízíme odměnu.

Děkujeme, Kaucovi.

Tradiční slet
ANDĚLŮ
18. listopadu | 16 – 19 hodin
16.00–17.00
Hudební program, stánkový prodej

17.00–18.00
Pohádkový příběh a slet andělů od Divadla V Pytli Petra Stolaře s promítáním 
na velkoplošné LED obrazovce

Ohňostroj a rozsvícení vánoční výzdoby Galerie Teplice

18.00–19.00
Hudební program, stánkový prodej



Rekonstrukce MŠ Sluníčko Kollárova ukončena
Den, na který jsme se všichni těšili, nastal. Po něko-
likaměsíční rekonstrukci se v pondělí 2. 10. 2023
 budova MŠ Kollárova opět rozezvučila dětským smí-
chem a zavoněla právě chystaným obědem. 
Ve dnech 27. a 28. 9. 2023 se do nových učeben stě-
hovaly třídy Motýlků, Kytiček a Koťátek. Byly to ná-
ročné dny stěhování nábytku, vybalování krabic,
uklízení a přípravy tříd. Zvládli jsme to! 
Vzdělávání dětí již probíhá v nově zrekonstruova-
ných, a podzimní tématikou vyzdobených, prosto-
rách školy. Budova prošla celkovou rekonstrukcí,
jejímž hlavním cílem bylo snížení energetické nároč-
nosti budovy, zavedení nového ústředního teplovod-
ního vytápění, včetně tepelných čerpadel. Osazení
vzduchotechnických jednotek s rekuperací pro kaž-
dou třídu. Mateřská škola dostala novou fasádu, za-
teplení obvodového a střešního pláště, střechy, nový
hromosvod, nové rozvody vody, elektroinstalace a ně-
které prostory školy prošly stavebními úpravami. 
Celkové náklady projektu vyšly na 33,2 mil Kč, z toho
6 517 959 Kč bylo spolufinancováno z prostředků Ev-
ropské unie z fondu Next Generation EU z Národního
programu životního prostředí v rámci Národního
plánu obnovy prostřednictvím Státního fondu život-

ního prostředí. Investiční práce v hodnotě
26 682 041 Kč hradil zřizovatel školy – Město Krupka. 
Tímto bych ráda poděkovala Radě Města Krupka,
paní Dagmar Kaulové za profesionální a odpovědné
vedení stavebních úprav, dále firmě MATURE TEP-
LICE s. r. o. za provedení rekonstrukce, zaměstnan-
cům školy za zvládnutí náročného období s úsměvem

a pochopením, rodičům a dětem za trpělivost po
dobu uzavření budovy MŠ. 
Nesmím zapomenout poděkovat panu řediteli
Mgr. Bc. Martinovi Kaftanovi, MBA za poskytnutí
prostor ke vzdělávání dětí v budově ZŠ a SŠ Karla
Čapka a Mgr. Bc. Ctiradovi Vaníkovi, MBA za poskyt-
nutí prostor k uložení nábytku v budově Masarykovy
základní školy a Mateřské školy Krupka.
Začátkem listopadu se do nové budovy nastěhuje
i čtvrtá třída Berušek, která se do své nové třídy vrátí
z budovy Dukelských hrdinů. Čeká nás teda ještě
další stěhování nejen třídy, ale posléze i stěhování
ředitelství. Jsem si jistá, že vše zvládneme, v naší
škole totiž pracuje tým lidí, kteří umějí táhnout za
jeden provaz a navzájem si bez rozdílu pozice v orga-
nizaci pomáhají. 

Za to bych ráda svým zaměstnancům i touto formou
poděkovala.

Eva Kyjovská, ředitelka školy
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VZPOMÍNKA

Dne 2. listopadu 2023 uplynulo 11 dlouhých let, co
nás navždy opustil náš milovaný manžel, táta,

děda a kamarád, pan František Jančálek. 
Stále vzpomínáme. Manželka, děti, vnoučata

a kamarádi z cyklistiky.

Dne 21. listopadu 2023 to budou již čtyři roky, co
nás navždy opustil náš manžel, otec, děda,

praděda, strýc a kamarád, pan Jaroslav Flener.
S láskou vzpomíná celá rodina. 

Dne 4. listopadu 2023 uplyne 9 let, co nás
navždy opustil náš milovaný manžel, tatínek,

dědeček, pradědeček, pan Evžen Vostrý. 
Kdo jste ho znali, věnujte mu tichou vzpomínku.
Děkuje rodina. Stále zůstáváš v našich srdcích.

Nikdy nezapomeneme. 

Letos vzpomínáme 40 let od úmrtí 
paní Anny Konštiákové. 

Stále vzpomíná dcera Marie s rodinou.

V letošním roce by oslavila 
paní Miluška Konštiáková, 

učitelka Masarykovy základní školy 80 let. 
S úctou a láskou stále vzpomínají 

dcery Helenka a Pavlínka. 

Dne 7. listopadu 2023 to jsou už 4 roky, 
co nás navždy opustil pan Vladimír Hubert.

Stále vzpomíná družka Anička s dcerou Ivanou.
Vzpomeňte s námi, kdo jste jej znali a měli rádi.

BLAHOPŘÁNÍ

Přání k významnému
životnímu jubileu

V říjnu oslavila občanka našeho města paní Wal-
burga Chadimová 80 let. K tomuto životnímu jubileu
jí přišla za Sbor pro občanské záležitosti a rodinu po-
blahopřát místostarostka města Miloslava Bačová,
která ji předala kytici a drobný věcný dar. 

Radka Přívorová, 
tajemnice Sboru pro občanské záležitosti a rodinu
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INSTAGRAM Krupka očima sociálních sítí
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

runner_radek_foxik groh_davidpetra.bartova.3950

Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není 

Schillerův park
Krásný Schillerův park, pojmenovaný po slavném
německém básníkovi a dramatikovi Friedrichu
Schillerovi (1759–1805), se nacházel mezi dneš-
ními ulicemi Bohosudovská a Poštovní. Pohled-
nice pořízené kolem roku 1920 zobrazují oblíbené
odpočinkové místo ze dvou stran. Na barevné
(obr. 1) jsou zachycené domy v tehdejší ulici
U Schillerova parku, dnešní Poštovní i s domem
již zrušené pošty na rohu (obr. 2). Na černobílém
snímku (obr. 3) rozpoznáme Bohosudovskou ulici

a městskou část Libušín s kostelem sv. Anny. Par-
čík je na stejném místě stále, původní rozlehlost
a půvab však bohužel ztratil (obr. 4.). Na počest
básníka Schillera bylo v Krupce pojmenované také
prostranství za parkem (Schillerplatz) a vyhlídka
Schillerova výšina v lese nad krupským předměs-
tím a dnešní ulicí Na Příkopě (obr. 5). V Soběchle-
bech poctili Schillera pomníčkem.

Lenka Navrátilová

1 3

5

2 4
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Charitativní běh Krupkou – již jedenáctý ročník
V sobotu 7. 10. 2023 se v Areálu P. Josefa Cukra SJ Bi-
skupského gymnázia, Základní školy a Mateřské
školy Bohosudov uskutečnil již jedenáctý ročník
Charitativního běhu Krupkou. Tato komunitní akce
se stala již tradiční, nenechají si ji ujít sportovci, ale
i široká veřejnost. Běh je totiž rozdělen na závodní
a nezávodní. Závodníci běží ve své kategorii trasu
dlouhou 4,6 km; odměnou je pro každého pamětní
kartička, na ty nejlepší pak čeká diplom, medaile
a zajímavá cena. Na nezávodní veřejnost čeká okruh
2,3 km, který mohou nezávodníci projít volným tem-
pem, vzít s sebou i čtyřnohého přítele nebo kočárek,
odrážedlo či koloběžku, protože jde především
o zúčastnění se a o přispění na dobrou věc. 
Při organizování této úspěšné akce spojili síly učitelé,
vedení školy, asistentky, žáci, ale i jejich rodiče. Kromě
naplánování a vyznačení trati, což je každoročně
v režii našich maturantů, bylo nutné zajistit i dopro-
vodný program a zázemí pro veřejnost. Doprovodný
program byl tvořen hlavně pro děti, ale na své si mohl
přijít úplně každý. Septima a třetí ročník gymnázia
pod vedením svých třídních učitelek připravila pro své
spolužáky soutěže pod názvem Začarovaná pohádka;
dále byla k dispozici zajímavá prohlídka policejního
auta, nácvik resuscitace a první pomoci; dále anglič-
tina hrou, agility, ukázka práce našich studentských
firem a redaktorů našeho školního časopisu Kompost,
navlékání korálků, malování nebo fotokoutek. 
Tento ročník byl výjimečný tím, že na akci proběhla
i oslava 150. výročí od založení Sboru dobrovolných
hasičů Krupka, které přijeli podpořit i jejich kolegové
z Bíliny, Geisingu, Teplic a Ústí nad Labem. Účast-
níci si tedy mohli prohlédnout hasičská auta, dále
byla pro ně připravena i velmi zajímavá simulace zá-
chranné akce zraněného ze střechy a také vyprošťo-
vání zraněného z havarovaného auta. Účastníci akce
tak mohli zjistit, jak moc náročná a užitečná je práce

hasičů a my doufáme, že tento zážitek přispěje
i k tomu, aby se všichni chovali a jednali na silnicích
i jinde bezpečně a ohleduplně.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
Tento rok byl celkový výtěžek (startovné, dobrovolné
startovné, upomínkové předměty) z akce, krásných
a rekordních 45 307 Kč, věnován pro paliativní péči
v nemocnici v Teplicích. K běhu se i letos přidružila
materiální sbírka Daruj nohy v teple pro neziskovou
organizaci Květina s. z. (www.oskvetina.cz). Jednalo
se o pomoc lidem bez domova. Sbírka byla primárně
zaměřena na teplé ponožky, protože tento typ oble-
čení je potřeba vždy a ve velikém množství. 
Celou akcí dýchala příjemná atmosféra, dále pospo-
litost a spokojenost návštěvníků, tak důležitá pro
dnešní dobu, kdy je potřeba opět navázat sociální
vazby a také něco udělat pro své zdraví. Všichni se již
těšíme na příští, dvanáctý ročník, který se bude konat
v říjnu 2024. Tentokrát poběžíme na podporu našeho
žáčka, který statečně bojuje s nemocí motýlích křídel.

Věra Pavlátová

Světový pohár 
Ljubljana Cup 2023
Ve dnech 6.–9. 10. 2023 reprezentovali ČR z RMK
Krupka na 43. ročníku Lubljana Cupu v Žadovinku ve
Slovinsku Viktorie Tržilová a Jakub Redlich, bodova-
čem S7 byl Bedřich Pavka, šéfkou JURY Věra Pavková
a pomocníkem Klára Dušková. 
Viktorie Tržilová získala třetí místo v S7 (velké ma-
kety) a v týmech s Jakubem Redlichem a Janem Sto-
pou z Českého Těšína získali 2. místo v týmech. 
Tímto světovým pohárem se ukončila mezinárodní
raketomodelářská soutěžní sezóna. My se rozlou-
číme s raketomodelářským rokem 2023 v Krupce
4. 11. 2023, kde přivítáme modeláře z Česka, Sloven-
ska, Německa a Slovinska.

Věra Pavková

Karate klub Teplice opět
bodoval
Členové karate klub Teplice pod vedením trenéra
Milana Brucha se zúčastnili 24. 9. 2023 U školské za-
hrady v Kobylisích, mezinárodního open Praha po-
háru Fudokan cup. Odtud si odvezli medaile Štěpán
Hrbek dvě 3. místa v kata a trenér Milan Bruch
2. místo v katách senior 50+ .

Trenéři Karate klub Teplice
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Klub českých turistů Krupka
Krupští turisté využili volný termín v Chřibské. Deset skalních členů KČT Krupka
připravených na putování za krásami Lužických hor dorazilo v pondělí 9. 10. 2023
v lijáku, kdy by psa nevyhnal, k dokonalému zařízení Sport Krupka. Na naše za-
volání brzy přijel velice ochotný pan správce a umožnil nám předčasný vjezd do
objektu. Po celou dobu pobytu se o nás staral jako o vlastní ve všech směrech.
Ubytování bez chyby, jídlo výborné! Celkem 50 km po blízkém okolí v nás zane-
chalo nezapomenutelné zážitky!

Lenka Školníková

Karate klub Krupka má nové členy
V září letošního ruku jsme udělali nábor nových členů, kde v současné době
máme celkem 37 dětí, různého věku od 4 let až po dospělé. 
Karate klub Krupka vedou trenéři: 

Martin Kulík (má za sebou spoustu úspěchů jak v mistrovství Evropy, tak•
i mistrovství světa)
Miroslav Hanke (již víc jak 50 let trenérem, tento klub založil a dá se považovat•
za legendu českého karate)
Pavel Kernaševič (držitel 1. danu a velice pomáhá s výcvikem mládeže).•

Tréninky jsou každé pondělí, středu a pátek od 17.30 do 19.00 v tělocvičně ZŠ Ma-
sarykova.
Velice nás těší zájem o tento sport a věříme, že opět získáme spoustu různých
ocenění i s nováčky.
Jsme rádi, že oddíl může pokračovat i přes bolestnou ztrátu našich velkých tre-
nérů Jiřího Kulíka a Václava Nejedlého.

Pavel Nejedlý (asistent)

SP a seriál MČR Český Těšín 
22.–24. 9. 2023
Na světový pohár a MČR na východ naší země odjeli v pátek 22.
9. 2023 z RMK Krupka Viktorie Tržilová, Věra Pavková, Klára Du-
šková, Michaela Šicová, Bedřich Pavka, Pavel Broný, Zdeněk Kolář,
Karel Strnad st., Petr Šic st., junioři Daniel a Rosálka Pavkovi, Vít
a Jenda Varmusovi, Petr a Viktor Šicovi, Jakub Redlich, Andrej Že-
lezný, Rosťa Pišl a Karel Strnad.
Do pátku bylo krásně, ale v sobotu (silně) a v neděli pršelo. Proto
JURY zkrátila jednotlivé kategorie pouze na dva starty. V sobotu
se létaly pouze dvě S6A a S9A, kategorie S4A byla přeložena na
neděli, kde se odlétala kat. S8P a S7. Ve světovém poháru v S6A
byla v juniorech Rosálka Pavková třetí, v celkovém pořadí mezi
dospělými byla sedmá ze 46 startujících. V S9A byl druhý Petr Šic
a třetí Daniel Pavka, který byl zároveň druhým nejlepším juni-
orem. 
V seriálu MČR v S4A zvítězil Milan Kučka z Letovic, druhý byl
Pavel Broný a třetí Viktorie Tržilová, v juniorech vyhrála Rosálka
Pavková před svým bratrem Danielem a Jakubem Redlichem.
V S6A zvítězil Zdeněk Kolář před Piotrem Štirbou z Českého Tě-
šína a Karlem Strnadem V juniorech vyhrála opět Rosálka před
Danielem a Jakubem, kteří měli oba stejně bodů a tudíž obsadili
oba druhé místo. V S9A zvítězil Petr Šic st. před Pavlem Broným
a Viktorií Tržilovou. Mezi juniory byl nejlepší Daniel Pavka, druhý
byl Jakub Redlich a třetí Andrej Železný.
V S7(velká maketa) se rozdělovaly tituly MČR. V seniorech zvítězil
Milan Kučka z Letovic, stříbro získala Viktorie Tržilová, bronz Ja-
romír Chalubpa z Českého Těšína. V juniorech se stal mistrem
ČR Jan Stopa z Českého Těšína, stříbro získal Daniel Pavka
a bronz Jakub Redlich.
V sobotu 4. 11. 2023 budou vyhlášeni v kate go riích S4A, S6A, S9A,
S8P tři nejlepší senioři a junioři v celkovém pořadí pro rok 2023
v Krupce v raketomodelářském klubu.

Věra Pavková
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Zpravodaj ze Zvonečku

Krásné, pohodové dny, umocněné nádherným poča-
sím, probíhaly na počátku podzimu i v naší MŠ. Plně
jsme si jich užily např. při tradiční plánované akci
zvané Podzimnice. Pozvání na naší rozlehlou členi-
tou zahradu přijali rodiče s dětmi, aby se společně
vydali s vílou Podzimnicí na cestu za dobrodruž-
stvím. Na stanovištích potkávají zahradní barevné
víly, plní s nimi různorodé činnosti, úkoly. Z každého
zastavení si děti odnášejí drobné výrobky, případně
prožitek z objevování světa přírody. Získávají indicie,
které vedou k vyluštění grafické hádanky. Ta je každý
rok jiná. Za to patří dík žluté zahradní víle, která se
stará o pestrost a obměnu. Ani letos nechyběl nale-
zený poklad v podobě zdravých dobrůtek. Nezůstal
tedy na pospas obyvatelům naší zahrady – veverkám,
ježkům, ptákům, ale odnášely si jej domů ti nejpovo-
lanější, naše děti. Těšíme se na příští setkání.
Následující den byl pro nás v MŠ připraven opravdu
nevšední antistresový zážitek. Navštívila nás sku-
pina velmi šikovných děvčat – akrobatické roztleská-

vačky Basta cheerleaders, které jsou dokonce
mistryně ČR. Na zahradě, za přítomnosti všech dětí,
předvedly ukázkový trénink s náčiním, nechyběly
opravdu odvážné skoky a kreace doprovázené ryt-
mickou hudbou. Na vyzvání se děti zcela spontánně
zapojily do tance. V rukou třímaly barevné třásně
a pustily se do veselého tančení s akrobatkami. Na
nabídku od děvčat stanout na vrcholu „pyramidy“
a zamávat ostatním z výšky se těšily téměř všechny
děti od Budulínků, Koblížků i Smolíčků. Vytvořila se
dlouhá řada zájemců. Mladé akrobatky trpělivě kaž-
dého zvedaly nad hlavy, všechny děti tak měly krásný
zážitek a pocit, že jsou nejstatečnější ze všech. Děku-
jeme paní instruktorce a trenérce v jedné osobě za
skvělé vystoupení a nápad. Přejeme děvčatům
mnoho úspěchů. Určitě jste u nás získaly další zá-
jemce o tento sport. 

Učitelky z MŠ Zvoneček

Probouzíme zájem
o přírodu
Na hamerské škole při ZŠ a MŠ Krupka, Teplická 400,
proběhla v říjnu velmi vydařená beseda s panem La-
síkem. Děti, které navštěvují školní družinu, měli
možnost diskutovat, ale také se dozvědět mnoho uži-
tečných informací o přírodě. Pokud bude ze stran dětí
zájem, mohou se vzdělávat více, a to díky kroužku,
který jim naše škola nabízí. Děkujeme všem za účast.

Tým vychovatelek 

Knihobudky na Růžovce
Na žáky ZŠ Krupka Teplická čekala pro letošní školní
rok novinka. V každém patře budovy, včetně vesti-
bulu, mají k dispozici Knihobudky. První knihy jsme
darovali ze svých domácích zdrojů. Princip fungo-
vání a hlavní myšlenka projektu jsou jednoduché.
Volný čas o přestávce nebo před vyučováním mohou
trávit s knížkou v ruce. Půjčit si jí domů nebo si ji ne-
chat zcela a přinést místo ní jinou. S radostí vidím,
že se tak i děje a žáci si začínají krátit chvíli čtením
místo koukáním do mobilu.

Tomáš Liška, 
ředitel ZŠ a MŠ Krupka Teplická
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Badatelská expedice po Belgii a Francii
Celkem 60 žáků Biskupského gymnázia a ZŠ si
mohlo v září prodloužit prázdniny, jelikož byli vy-
bráni jako účastníci badatelské expedice. Expedice
trvala 8 dní a finančně ji podpořil projekt OP JAK.
Byla zaměřena na polytechnickou výuku, ale i kul-
turní povědomí a historii. Byli vybráni dle pravidel
EU žáci nadaní, ale i žáci ohrožení školním neúspě-
chem, kteří na sobě pracují formou doučování.
Nejprve jsme zavítali do Belgie. Účastníci si pro-
hlédli známé Atomium, interaktivní Parlamentá-
rium, dále byla přímo pro nás připravena exkurze
v Evropském parlamentu. Další dny jsme si prohlédli
památky v nádherném historickém městě Gent, ro-
mantické město Bruggy, které přezdívají „Benátky se-
veru“, samozřejmě město Brusel, ale dostali jsme se
i k Severnímu moři na písečnou pláž v Blankenberge.
Na začátek září byly opravdu vysoké teploty, takže
koupel v chladném moři byla osvěžující. Během ex-
pedice plnili žáci badatelské úkoly, které pro ně již
předem pečlivě nachystaly paní učitelky. 
Čtvrtý den nás čekal přejezd do Paříže, byli jsme uby-
továni v hotelu blízko Disneylandu. Od té doby nás
prakticky neopustily tropické teploty 33 °C. V Paříži
jsme trávili 3 dny a viděli opravdu spoustu zajíma-
vého. Samozřejmě jsme si nenechali ujít Musée du
Louvre a proslulý obraz Mony Lisy, projížďku lodí po
Seině, baziliku Sacré-Coeur na MontMartru, Champs-
Elysées, katedrálu Notre Dame de Paris, Jardin des Tu-
ileries, či rozsáhlé muzeum Cité des Sciences et le
l´Industrie (Město vědy a průmyslu). Monumentální
byl i výstup na slavnou věž Tour Eiffel. 
Jeden celý den jsme měli vyhrazen i na prohlídku
Disneylandu Paris s nepřeberným množstvím atrakcí
a zajímavostí, jako byla viktoriánská ulice Main Street
USA připomínající dětství Walta Disneye; Fantasy-
land plný pohádkových postav a příběhů; Divoký
západ Frontierland s jízdou skrz horu duchů, opuš-

těné doly i strašidelný dům; Adventureland plný dob-
rodružství s Indiana Jonesem, Robinsonem i kapitá-
nem Jackem Sparrow a jeho piráty a Discoveryland,
který nás zanesl až ke hvězdám a do mezigalaktic-
kých válek světa Star Wars. 
Expedice byla velmi náročná časově i kvůli tropic-
kým teplotám, domů jsme přijížděli velmi unavení,
ale rozhodně šťastní a obohaceni o nezapomenu-
telné zážitky. Paní učitelky určitě do budoucna nap-
lánují i další expedice, aby zprostředkovaly svým
žákům další zajímavé prožitky. Věra Pavlátová

Poslední letošní akce v Želváčku
V říjnu v Želváčku proběhly dvě větší akce. První byla
oslava jedenáctých narozenin Želváčku. S dětmi jsme
se na oslavu připravovali, jako vždy s předstihem,
a tak jsme dva týdny věnovali výrobě výzdoby, čepiček
a také narozeninovému dortu. Na samotnou oslavu
si pak pracovnice pro děti připravily různé hry a sou-
těže a celá oslava vyvrcholila nakrájením dortu, na
kterém si děti pochutnaly. Další říjnovou akcí byla be-
seda na téma prevence, šikany a kyberšikany, kterou
si pro nás připravila Městská policie Krupka. Chtěli
bychom ještě jednou poděkovat strážníkům MP
Krupka za ochotu přijít a popovídat si s našimi dětmi
na tato témata, děti se díky tomu dozvěděly zajímavé
informace a měly možnost se na cokoli doptat. 
Říjen s jeho akcemi je už za námi, ale do konce roku
nás čekají ještě tři činnosti, na které se postupně
všichni připravujeme. Jedna z těchto akcí proběhne
ještě v listopadu, a to 1. 11. od 16 hod., kdy nás čeká
strašidelná stezka a halloweenské oslavy, zbylé dvě
pak budou probíhat v prosinci. První prosincovou zá-
bavou pro celé rodiny našich uživatelů bude vánoční
dílnička, která se bude konat v prostorách Kultur-
ního centra Olympie Krupka. Zúčastnit se mohou jak
naše děti, tak široká veřejnost. Ve středu 6. 12. se se-
tkáme od 15 hod. v již zmíněném KC Olympie Krupka
a návštěvníci se můžou těšit na vyrábění s vánoční
tématikou až do 18. hodiny večerní. Dalším a zároveň
posledním setkáním, kterým tento rok završíme,
bude náš každoroční vánoční večírek s rozdáváním
dárků ze sbírky Krabice od bot. Konec roku pro nás
v Želváčku bude tedy hodně o přípravách na tyto

akce, na kterých rádi uvítáme každého z vás. Pokud
byste chtěli mít přehled a bližší informace ohledně
plánovaných akcí a aktivit v Želváčku po zbytek to-
hoto roku i do budoucna, můžete sledovat naši face-
bookovou stránku Želváček Krupka.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 
Želváček Barbora Beštová

Pohádka O veliké řepě
V říjnu děti poznávaly různé druhy ovoce a zeleniny.
A protože všechny děti znaly pohádku „O veliké řepě“,
tak si děti zahrály na herce, herečky, vypravěče a di-
váky. Dramatizace se dětem moc povedla a také ji
odehrála i nejmladším kamarádům z jiné třídy, kteří
byli úžasní diváci. 
V pohádce dědeček zasadil řepu. Řepa rostla a rostla,
až byla velká tak, že ji dědeček nemohl sám vytáhnout.
Proto zavolá na pomoc babičku. Poté si na pomoc při-
volají vnučku. Ale i tak řepu nemohli vytáhnout. A tak
si přivolali na pomoc pejska. Poté kočičku. Ale pořád
řepu nemohou vytáhnout. Nakonec přiběhla myška.
A s myškou řepu vytáhli. Všichni se radovali, že spo-
lečnými silami se jim podařilo řepu vytáhnout.

Muchomůrky z MŠ Pastelky při ZŠ Teplická 400

Podzim čaruje
Sluníčko má stále sílu, ale listy stromů už barví pod-
zim. Pro podzimní plody chodíme do zahrady, do lesa
i do parku. Vyrábíme skřítky pro naše kamarády. Děti
z Berušek přinesly a nasbíraly plno plodů a přírod-
nin, pomáhaly při podzimní výzdobě naší MŠ, s kte-
rou se chceme pochlubit na fotografii.

Za kolektiv MŠ Pastelka Kristina Lišková 



#krupkazije

Radnice města Krupky − měsíčník pro občany města
Periodický tisk územního samosprávního celku
Vychází do 10. dne v měsíci • Vydává Město Krupka, Mariánské náměstí 32,
417 42 Krupka 1, IČO: 00266418, DIČ: CZ00266418, adresa redakce dtto
tel. 417 803 130 − Informační služba, fax: 417 861 309,
e-mail: katerina.osvaldova@mukrupka.cz • Tiskne: Magnus I, s.r.o.,
V Zahrádkách 121, 400 01 Ústí nad Labem • Povoleno MK ČR E 13106 − distribuce
ZDARMA • Náklad 5 500 kusů • Foto na titulní straně Kateřina Osvaldová.

WEB FACEBOOK YOUTUBE INSTAGRAM MĚSÍčNÍK 
RADNICE

MOBILNÍ
ROZHLAS

V dalším čísle připravujeme:

Vánoční jarmark

Půjdem spolu do Betléma

Rozpočet města na rok 2024

20. 11. od 17 hodin

Listopadový 
koncert
Koncertní sál ZUŠ
Vstupné zdarma

2. 12. od 16 hodin

Adventní koncert
Kostel sv. Anny
Vstupné zdarma

3. 12. od 12 hodin

Vánoční jarmark
Mariánské náměstí
Vstupné zdarma

9. 12. od 17 hodin

Půjdem spolu 
do Betléma
KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma

Nenechte si ujít:


